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تزریق بیش از ۲۰۶ هزار دوز واکسن کرونا 
در یک شبانه روز

بنابر اعلام مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی وزارت بهداشــت در یک شبانه 
روز ۲۰۶ هزار و ۷۰۵ دُز واکســن کرونا در کشور تزریق شده است.به گزارش 
ایسنا، تا روز ۲۹ بهمن ماه ۶۱ میلیون و ۹۴۹ هزار و ۸ نفر دُز اول، ۵۴ میلیون 
و ۹۸۸ هزار و ۹۳۰ نفر دُز دوم و ۲۱ میلیون و ۹۴۵ هزار و ۱۷۳ نفر، دُز سوم 
واکســن کرونا را تزریق کرده اند.مجموع واکسن های تزریق شده در کشور به 
۱۳۸ میلیون و ۸۸۳ هزار و ۱۱۱ دُز رسید.در یک شبانه روز  ۲۰۶ هزار و ۷۰۵ 

دُز واکسن کرونا در کشور تزریق شده است.

نصب سلیقه ای تابلوهای پارک ممنوع حذف شود
رئیس اداره مهندســی ترافیک پلیس راهور تهران گفت: برای نصب و جانمایی 
تابلو های پارک ممنوع در ســطح شــهر حتما باید نظر پلیس لحاظ شــود.به 
گزارش باشــگاه خبرنگاران جوان، سرهنگ مصطفی زینی وند گفت: برابر ماده 
۹۷ آئین نامــه راهنمایی و رانندگی، تهیه، نصــب و جانمایی تابلو های پارک 
ممنوع در ســطح شهر با شهرداری است  اما در جانمایی این تابلو ها حتما باید 
نظر پلیس لحاظ شود و اگر تابلوبی بدون نظر پلیس نصب شود پلیس می تواند 
آن را جمع آوری کند.به گفته رئیس اداره مهندسی ترافیک پلیس راهور تهران 
بــزرگ، برای اینکه تابلو های پارک ممنوع را در پایتخت شناســنامه دار کنیم 
با شــهرداری های مناطق صحبت کردیم و مقرر شد تابلو های منطقه خودشان 
را در نقشــه GIS پیاده کنند، این کار باعث می شود بانک اطلاعاتی از تابلو ها 
وجود داشته باشد و نصب تابلو به صورت سلیقه ای  توسط اصناف حذف شود.
سرهنگ زینی وند گفت: در برخی نقاط تابلو های پارک ممنوع به صورت مازاد 
نصب شــده بودند و به نظر غیرضروری هــم می آمدند به همین دلیل هرچند 
وقت یکبار آمایش تابلویی انجام می شــود، در مهرماه امسال هزار و ۲۵۷ تابلو 

پارک ممنوع حذف و یا زمان دار کردیم.

جزئیات طرح آزادسازی مجموعه های ورزشی
 آموزش و پرورش

معــاون تربیت بدنی و ســلامت وزارت آموزش و پــرورش گفت: تربیت بدنی 
رایگان و فعالیت ورزشــی دانش آموزان به همراه پــدر و مادر بدون پرداخت 
هزینــه از اهداف مدنظر در این طرح اســت.صادق ســتاری فرد، در حاشــیه 
مراســم آزادسازی مجموعه های آموزشــی و ورزشی در گفتگو با خبرنگار مهر 
در خصوص طرح آزادســازی مجموعه های آموزشــی و ورزشی، افزود: ۴ هزار 
مجموعه ورزشــی داریم که متعلق به مردم است. قانون اساسی هم به صراحت 
بــر این موضوع تاکید دارد که باید این مجموعه ها در اختیار مردم قرار بگیرد. 
اصل دهم قانون اساسی بر این موضوع تاکید دارد که همه برنامه ها باید خانواده 
محور باشــد.وی ادامه داد: تربیت بدنی رایگان و فعالیت ورزشی دانش آموزان 
به همراه پدر و مادر بدون پرداخت هزینه از اهداف مدنظر در طرح آزادســازی 
مجموعه های ورزشی آموزش و پرورش است. رویکرد سند تحول نیز بر همین 
اساس اســت که ما به سمت غنی سازی محیط های ورزشی با رویکرد تربیتی 
حرکت کنیم. تلاش می کنیم در فاز اول تا پایان هفته آینده در ۱۰ اســتان و 
تا پایان ســال تحصیلی در سراسر کشور آئین آزادسازی مجموعه های ورزشی 
اجرایی شود. اداره کل آموزش و پرورش استان ها، مجموعه های ورزشی استان 
خود را شناســایی و به مدارس معرفی می کنند مدارس هم به دانش آموزان و 
خانواده های آنان مجموعه ورزشی مختص آنان را به آنان اعلام می کند.روزهای 
آخر هفته، روز پنجشنبه مادران و دختران و جمعه پدران و پسران از این طرح 
استفاده می کنند.ســتاری فرد یادآور شد: در فاز بعد در سال ۱۴۰۱ به سمت 
فضــای مدارس می رویم و محوطه های مدارس را در اختیار خانواده ها و دانش 
آمــوزان قرار می دهیم؛ چون مدارس ما باید محله محور باشــند، مدارس باید 
کانون تربیتی محله باشند، مدارس باید کانون پیشرفت یک محله قرار گیرند. 
اینها تاکیداتی است که در سند تحول به آن اشاره شده است. بر همین اساس 
ان شاالله حیاط و امکانات ورزشی مدارس را آزاد می کنیم تا خانواده ها به همراه 
فرزندان شــأن بدون هیچ هزینه ای آخر هفته ها در مــدارس یا مجموعه های 

ورزشی محل خودشان حضور داشته باشند.

سامانه بارشی از بعدازظهر امروز وارد کشور می شود
بر اســاس اعلام ســازمان هواشناسی، سامانه بارشــی از بعداز ظهر امروز وارد 
کشــور خواهد شد.به گزارش مهر، بر اساس اعلام سازمان هواشناسی از بعد از 
ظهر امروز با ورود ســامانه بارشی در نواحی غربی، زاگرس مرکزی، دامنه های 
البرز جنوبی و ســواحل دریای خزر بارش باران و برف پیش بینی می شــود و 
طی امروز در ســواحل دریای خزر روند افزایش دمــا ۶ تا ۸ درجه پیش بینی 
می شود.در تهران نیز آسمانی نیمه ابری تا ابری، گاهی با غبار محلی پیش بینی 

می شود.

ادامه اجرای طرح زمستانه هلال احمر تا اواخر اسفند
 و شروع طرح نوروزی

دبیرکل جمعیت هلال احمر در بازدید از پایگاه های بین جاده ای چمن سلطان 
و زنده یاد حاج خداکرم رضایی گفت: برنامه ریزی هایی در حال انجام است تا در 
شأن کارکنان و امدادگران داوطلب از آنان تکریم شود.به گزارش ایسنا، یعقوب 
سلیمانی دبیرکل این جمعیت  گفت: امداد و نجات نوعی جهاد است. در جهاد 
برای خدا، بعضی ها با اموالشــان و بعضی ها از جانشان مایه می گذارند و عوامل 
امدادی جمعیت هلال احمر نیز بدون هیچ چشم داشتی در امر امدادرسانی به 
آســیب دیدگان مجاهدت می کنند. همچنین سلیمانی از زحمات شبانه روزی 
تک تک امداگران و نجاتگران بخصوص در امدادرســانی های طرح زمســتانه 
ســال جاری در برف و کولاک بی سابقه شهرستان الیگودرز قدردانی کرد. بنا 
بر اعلام پایگاه اطلاع رســانی جمعیت هلال احمر، طرح زمستانه از ابتدای آذر 
ماه سال جاری شــروع و تا اواخر اسفند و شروع طرح نوروزی و خدمات سفر 

ادامه خواهد داشت.

ارائه تسهیلات ارزان قیمت برای اشتغالزایی 
»سربازان منقضی از خدمت«

معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار تهران از اختصاص ۱۰ درصد از برنامه 
تعهد اشتغال اســتان تهران در سال آینده به اشتغال سربازان ماهر منقضی از 
خدمت خبر داد.حشمت الله عسگری در گفت وگو با ایسنا، در تشریح روند تحقق 
برنامه تعهد اشــتغال در استان تهران گفت: تســریع روند پرداخت تسهیلات 
توســط بانک های عامل به سربازان مهارت دیده منقضی از خدمت مورد تاکید 
قرار گرفته اســت و در حقیقت پیگیری های لازم جهت ارائه تســهیلات ارزان 
قیمت به ســربازان مشــمول صورت گرفته و منابع تسهیلاتی به میزان کافی 
در ســطح استان وجود دارد.وی افزود: بی تردید آموزش ها به سربازان باید در 
راســتای نیازها باشند و تحقق این مهم مستلزم نیازسنجی، تعامل و همکاری 
بیشــتر بین دســتگاه های اجرایی و ســتاد کل نیروهای مسلح است و در این 
راســتا دســتگاه های اجرایی باید نیازهای خود را احصاء و در اختیار ستاد کل 
قرار دهنــد و متقابلا نیروهای آموزش دیده هم بر حســب موقعیت مکانی و 
نــوع آموزش احصاء و در اختیار دســتگاه های اجرایی قرار گیرند.عســگری با 
اشــاره به ظرفیت های موجود در شــهرک های صنعتی و همچنین واحدهای 
تولیدی گفت: ظرفیت بالفعل خوبی در صنایع اســتان وجود دارد به شکلی که 
بسیاری از واحدهای تولیدی تازه افتتاح شده نیازمند استفاده از نیروهای ماهر 
و آموزش دیده هستند بر همین اساس ۱۰ درصد از برنامه تعهد اشتغال استان 
در ســال ۱۴۰۱ به اشــتغال این افراد اختصاص می یابد و دستگاه های اجرایی 

باید همکاری لازم را در این خصوص داشته باشند.

باشگاه اسب سواری بوستان ولایت افتتاح شد
همزمان با برگزاری نخســتین همایش اسب ســواره در بوستان بزرگ ولایت 
منطقه ۱۹ ، باشــگاه اسب سواری این بوســتان مورد بهره برداری قرار گرفت.

به گزارش روابط عمومی شــهرداری منطقه ۱۹ ، آئین افتتاح باشــگاه اســب 
سواری بوســتان ولایت صبح دیروز  با حضور پرشور شهروندان تهرانی برگزار 
شــد.همزمان با این مراسم که مدیران شــهری منطقه ۱۹ نیز حضور داشتند 
، همایش اســب سواره برای نخســتین باردر تهران برگزار شد.در این همایش 
بیش از ۵۰ اســب ســواره نژاد کرد از نقاط مختلف کشــور از جمله اصفهان ، 
شــیراز ، کاشان ، زنجان ، تبریز ، اراک و قزوین حرکات نمایشی اجرا کردند.بر 
اســاس این گزارش از این پس باشگاه اسب سواری بوستان ولایت در دسترس 

شهروندان تهرانی خواهد بود.

اخبار کوتاه
معاون تحقیقات و فناوری وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی:

پیکششمدرهفتهدوماسفندبهاوجمیرسد

کمیسیون حمل و نقل شورای شهر پیش بینی کرد

افزایش ۲۵ درصدی نرخ بلیت مترو، اتوبوس و تاکسی پایتخت در سال ۱۴۰۱

قائم مقام معاونت جنگل سازمان جنگل ها تاکید کرد

کمبود اعتبارات عامل اصلی تاخیر در اجرای طرح تنفس جنگل ها

رئیس سازمان نظام روانشناسی و مشاوره کشور هشدار داد

بروز »گسست نسلی« و »هویت ناپایدار« در دانش آموزان در دوران کرونا و آموزش مجازی

معاون تحقیقات و فناوری وزارت بهداشــت، 
درمان و آموزش پزشکی از تولید نسل جدید 
واکســن برکت برای مقابله با سویه امُیکرون 
خبر داد.به گزارش وبدا، یونس پناهی، معاون 
تحقیقــات و فناوری وزارت بهداشــت، گفت: 
واکســن ویژه امُیکرون که توسط برکت تولید 
شــده هفته آینــده وارد فاز مطالعــه بالینی 
می شود، این نوع واکســن در مطالعات نشان 
داده کــه می تواند در برابر ویــروس امُیکرون 
حفاظت خوبی ایجاد کند که در صورت اثبات 
تولیدکنندگان آن می توانند  اثربخشــی،  این 
تعداد قابــل قبولی از این نوع واکســن را در 
اختیار وزارت بهداشــت قرار دهند.وی با بیان 
اینکه اثرگذاری هر دُز واکسن به طور متوسط 
طی یک دوره چهار ماهه، ممکن است کاهش 
یابد، افزود: افرادی که بیش از سه ماه از تاریخ 
تزریق نوبت دوم آنها گذشته است، می توانند 
در اسرع وقت برای تزریق دُز سوم اقدام کنند.
معــاون تحقیقات و فناوری وزارت بهداشــت 
یادآور شد: پیش بینی ها بر این است که پیک 
ششــم کرونا با انتشار سویه امُیکرون در هفته 
دوم اسفند به اوج خود می رسد و پیک ششم 
کرونا و سویه امُیکرون در صورت افزایش آمار 
واکسیناســیون تا فرا رســیدن فروردین سال 

آینده فروکش خواهد کرد.
تصمیم گیری درمورد بازگشایی مدارس 
و دانشگاه ها باید در سطح بسیار محلی 

باشد
اپیدمولوژیســت و عضو هیات علمی دانشگاه 
علــوم پزشــکی ایران گفــت: بایــد اهتمام 
جدی تری نســبت به دز سوم داشته باشیم 
و افرادی که واجد شــرایط آن هستند زودتر 
برای دز ســوم مراجعه کنند و آن را به تاخیر 
نیاندازند. به دنبال واکسن خاصی هم نباشند 
و هر واکســنی که موجود اســت را دریافت 
کنند.علیرضا عشــرتی در گفت و گو با ایلنا 
درباره آخریــن وضعیت همه گیــری کرونا 
گفت: براســاس آنچه آمارها نشــان می دهد، 
فعلا در فاز بالارونده موج ششــم هستیم. در 
کشورهایی که ســویه اومیکرون غالب شده 
اســت رفتارهای متفاوتــی از وضعیت پیک 
دیده شده است. برای مثال در کشور آفریقای 
جنوبی این موج بسیار ســریع بالا رفته و به 

صورت نســبتا ســریع نیز پایین آمده است. 
اما در ترکیه و یــا انگلیس چنین اتفاقی رخ 
نــداده و پیک در اوج مانده و ســرعت پایین 
آمدنش بســیار کمتر بوده است.او افزود: در 
مورد کشــور ما نیز شــواهد اینگونه نشــان 
می دهد که حداقل سه تا چهار هفته افزایش 
پیک را خواهیم داشــت. علت این مساله به 
این نکته برمی گردد که وضعیت پاسخ ایمنی 
اقوام مختلف نســبت به ویــروس متفاوت از 
یکدیگر اســت. اما هنــوز از همه فاکتورهای 
نحــوه تاثیرگــذاری ویــروس هنــوز مطلع 
نیســتیم. عشــرتی درباره میزان مرگ و میر 
افراد مبتلا بــه امیکرون گفت: میزان مرگ و 
میر در کشــور به این برمی گــردد که تا چه 
میزان مردم به بیمارســتان ها مراجعه کنند و 
بیمارســتان تا چه اندازه بتواند پاسخگو باشد 
و بتواند از بیماران مراقبت کند. کسانی که به 
اومیکرون مبتلا شــده و مشکلات زمینه ای 
ندارند، اصلا لازم نیست به بیمارستان مراجعه 
کنند و بهتر اســت درمان های علامتی انجام 
دهند و اگر احیانا بیماری به ســمت شــدید 
شــدن رفته و تنگی نفس و سرفه های بسیار 
شدید داشــتند، در این حالت به بیمارستان 

مراجعــه کنند. او افــزود: اجتماعات به طور 
کلی از دید ما به انتشار بیماری کمک خواهد 
کرد. اما اینکه گســتردگی آن به چه صورت 
باید باشــد منوط به نظر ستاد ملی مقابله با 
کروناست. زیرا وقتی می گوییم اماکن تعطیل 
شوند، هزینه ای را به کشور تحمیل می کنیم. 
این مساله اقتصادی و پیچیده است و جمیع 
عوامل باید در آن درنظر گرفته شــود. هرچه 
قدر اجتماعات خلوت تر باشــد ایده آل است 
اما اینکه تا اندازه بتوان به این ایده آل رسید 
مساله دیگری است و حوزه سلامت به تنهایی 
در آن نمی تواند صاحب نظر باشد. عضو هیات 
علمی دانشــگاه علوم پزشــکی ایــران گفت: 
تصمیم گیری درمورد بازگشــایی مدارس و 
دانشــگاه ها باید در سطح بسیار محلی باشد. 
توصیه سال گذشته سازمان جهانی بهداشت 
این بود که تا حد ممکن کلاس های حضوری 
تعطیل نشــود. در این شــرایط باید مراقب 
باشــیم دانش آموزی که دارای علامت است 
در کلاس حضــور پیدا نکنــد و از حدی به 
بعد که تعداد موارد در کلاس زیاد می شــود 
کلاس را تعطیل کنیــم و زمانی که بیماری 
در مدرسه زیاد می شــود، مدرسه را تعطیل 

کنیم. از طرفی کلاس ها نیز باید تا حد ممکن 
خلوت باشند و سعی کنیم دستورالعمل ها در 
کلاس ها رعایت شــوند.او افــزود: زیرا زمانی 
که بیمــاران بدحال و خفیــف همگی با هم 
به بیمارســتان مراجعه کنند بیمارستان در 
خدمات دچار چالش شــده و احتمال اینکه 
افراد بدحال خدمــات لازم را دریافت نکنند، 
بالا خواهــد رفت. وضعیت مــرگ و میر در 
کشــور در روزهای آینده بــه این مدیریت ها 
مربوط اســت. این اپیدمولوژیست افزود: در 
این مــدت کاری که همه افراد باید به عنوان 
شــهروند انجام دهند، همچنان وفادار ماندن 
به دســتورالعمل های بهداشــتی است. گفته 
می شــود علایم این بیماری ســبک تر است 
اما از آنجایی که این ســویه ســرایت پذیری 
بسیار بالایی دارد، تعداد بسیار زیادی از افراد 
را مبتــلا می کند و به ایــن دلیل که چنین 
اتفاقی رخ می دهد، احتمال اینکه تعداد موارد 
شــدید بیماری بالا برود بســیار بیشتر است 
زیرا تعداد افرادی که بیمار می شــوند بسیار 
بیشــتر از موج های قبلی است.عشرتی گفت: 
به همان نســبت احتمال اینکه میزان مرگ 
و میــر نیز افزایش پیدا کنــد وجود دارد. به 

ویژه کسانی که مشکل زمینه ای دارند مانند 
افراد دارای سابقه پیوند و خانم های باردار نیز 
که به صورت طبیعی مقداری با افت سیستم 
ایمنی مواجه هســتند، باید بیشــتر مراقبت 
کنند. به هرحال با رعایت دســتورالعمل های 
بهداشتی به دنبال این هستیم که از بیماری 
زمان بخریم. عضو هیات علمی در انتها افزود: 
باید اهتمام جدی تری نســبت به دز ســوم 
داشته باشــیم و افرادی که واجد شرایط آن 
هســتند زودتر برای دز ســوم مراجعه کنند 
و آن را به تاخیر نیاندازند. به دنبال واکســن 
خاصی هم نباشــند و هر واکسنی که موجود 
است را دریافت کنند. یکی از دلایل تاخیر در 
واکسیناسیون این است که چه واکسنی بزنیم 
و یا به دنبال واکسن خاصی هستیم. همه این 
الزامات برای این است که بتوانیم با کمترین 

هزینه این موج را طی کنیم.
۱۸۷ فوتی جدید کرونا در کشور

مرکز روابــط عمومی و اطلاع رســانی وزارت 
بهداشت اعلام کردکه طی ۲۴ ساعت ۱۹۳۱۷ 
بیمار جدید کووید۱۹ در کشــور شناســایی 
شدند.به گزارش ایسنا، از روز ۲۸ بهمن ماه تا 
روز ۲۹ بهمن ماه ۱۴۰۰ و بر اساس معیارهای 
قطعی تشخیصی، ۱۹ هزار و ۳۱۷ بیمار جدید 
مبتلا به کووید۱۹ در کشور شناسایی شد که 
دو هزار و ۵۶۶ نفر از آنها بستری شدند.مجموع 
بیمــاران کووید۱۹ در کشــور به ۶ میلیون و 
۹۱۳ هزار و ۴۲۷ نفر رسید.متاسفانه در طول 
۲۴ ســاعت، ۱۸۷ بیمار کووید۱۹ جان خود 
را از دســت دادند و مجموع جــان باختگان 
این بیماری به ۱۳۴ هزار و ۶۰۷ نفر رســید.

خوشــبختانه تا روز ۲۹ بهمن ماه ۶ میلیون 
۴۲۷ هزار و ۳۸۸ نفر از بیماران، بهبود یافته 
و یا از بیمارستانها ترخیص شده اند.سه هزار 
و ۸۴۲ نفر از بیمــاران مبتلا به کووید۱۹ در 
بخش های مراقبت های ویژه بیمارستانها تحت 
مراقبــت قرار دارند.تــا روز ۲۹ بهمن ماه ۴۶ 
میلیون و ۴۶۶ هزار و ۱۳۸ آزمایش تشخیص 
کووید۱۹ در کشــور انجام شده است.در حال 
حاضر ۲۴۷ شهرستان در وضعیت قرمز، ۱۱۲ 
شهرستان در وضعیت نارنجی، ۸۹ شهرستان 
در وضعیت زرد و هیچ شهرستانی در وضعیت 

آبی قرار دارند.

رئیس کمیسیون حمل ونقل شورای شهر تهران از افزایش 
۲۵ درصدی نرخ بلیت مترو و اتوبوس و کرایه تاکسی خبر 
داد.جعفر تشکری هاشــمی در گفت و گو با ایسنا، در مورد 
کرایه حمل ونقل عمومی در ســال آینده گفت: کمیسیون 
حمل و نقل شــورای شهر تهران فارغ از اینکه قیمت تمام 
شده برای مترو و اتوبوسرانی چقدر خواهد بود، نرخ حداکثر 

۲۵ درصد را برای نرخ کرایه حمل و نقل عمومی در ســال 
آینده پیش بینی کرده اســت.وی بــا بیان اینکه حتی اگر 
افزایش هزینه ها بیشــتر از این نرخ باشد که حتما بیشتر 
است، شورای شــهر بیشتر از افزایش ۲۵ درصد را تصویب 
نخواهد کــرد، ادامه داد: طبیعا مابه التفاوت این مبلغ را از 
محل کمک های شــهرداری و اگــر بتوانیم از محل کمک 

دولت جبران می کنیم.رئیس کمیسیون حمل ونقل شورای 
شــهر تهران  افزود: در مورد نرخ کرایه تاکسی نیز با توجه 
به اینکــه این قاعده رعایت می شــود و افزایش نرخ کرایه 
سال آینده از ۲۵ درصد بیشتر نخواهد بود، سعی می کنیم 
تفاوت نرخ تورم با نرخ کرایه را از محل اجازه نصب تبلیغات 
بر روی بدنه و داخل تاکســی ها به نحوی جبران شــود تا 

برای رانندگان تاکســی هم این فعالیــت مقرون به صرفه 
باشــد تا بتوانند کار خود را انجام دهند.به گزارش ایســنا، 
افزایش ۲۵ درصدی نرخ کرایه برای وســایل حمل و نقل 
عمومی پیشنهاد کمیسیون حمل و نقل شورای شهر است و 
این درصد باید ابتدا در صحن شورای شهر به تصویب برسد 
و بعد از تایید فرمانداری، برای سال آینده لازم الاجراست.

قائم مقــام معاونت جنگل طرح تنفــس جنگل ها گفت: 
علت اصلــی تاخیر در اجــرای بحث تفصیلــی مدیریت 
پایــدار و کمبود اعتبارات بود چراکــه باید اعتبارات را به 
بخش حفاظت اختصــاص می دادیم بنابراین دچار کمبود 
اعتبارات شدیم اما اکنون این طرح با روال عادی در حال 
انجام است.به گزارش ایسنا، درحالی که سازمان جنگل ها 
اعلام کرده است که از ســال آینده طرح جایگزین طرح 
تنفس جنگل ها اجرایی خواهد شد، رضا بیانی - مدیرکل 
ســابق دفتر مهندسی و مطالعات ســازمان جنگل ها که 
هم اکنون قائم مقام معاونت جنگل ها اســت - می گوید: 
طرح تنفــس همچنان ادامــه دارد و در تعدادی از ۱۰۴ 
حوزه آبخیز انجام خواهد شــد.رضا بیانی در گفت و گو با 
ایسنا، درباره  تاخیر در اجرای طرح تنفس جنگل ها اظهار 
کرد: در زمینه تاخیر در اجرای طرح تنفس جنگل ها سه 
بخش مطالعه انجام شــده است. در ســال ۱۳۹۶ حدود 
۱۰۰ قرارداد با شرکت های طرف قرارداد تمام شد و ما از 
سال ۱۳۹۶ بیش از ۳۳ قرارداد حفاظتی برقرار کردیم که 
در ایــن قراردادها مجریان موظف بودند تا به بهترین نحو 
از جنگل های هیرکانی محافظت کنند. ما نمی توانســتیم 
جنگل ها را رها کنیم بنابراین طرحی در اردیبهشــت ماه 
ســال ۱۴۰۰ طرحی به نام طرح هــای فنی حفاظتی و یا 

عملیــات اجتناب ناپذیر در جنــگل تدوین کردیم که این 
طرح تا زمانی که طرح تفصیلی اجرا و تمام شــود، پایدار 

است و تا سال ۱۴۰۱ تمام قراردادها به اتمام می رسد.
وی افزود: درهمین حین بر اســاس بند ۳ ماده ۳۸ قانون 
ششم برنامه توسعه در ســازمان جنگل ها تصمیم گرفته 
شــد تا طرح جایگزینی تدوین کنیم و ما بر اساس شیوه 
مدیریت پایدار جنگل - که در راس شاخص ها و نشانگرها 
اســت - در ۱۰۴ حوزه آبخیز یعنــی در تمام جنگل های 
شــمال ۹۸ درصد این طرح ها به پایان رســیده اســت و 
ما در این ۱۰۴ حوزه طرح فرادســت جنگل های شمال، 
به غیر از طرح هــای حفاظتی،طرح های نیمه تفصیلی را 
نیــز داریم.قائم مقــام معاونت جنگل ادامه داد: از ســال 
گذشــته در حوزه های پایلوت با ادارات چهارگانه شــمال 
کشور قراردادهایی منعقد و امســال نیز اعتبارات افزوده 
شــد و می توانیم تقریبا تمام حوزه ها را پوشــش دهیم و 
در همین راســتا عملیــات اجتناب ناپذیر همچون مرمت 
راه های جنگلــی ،غنی ســازی، فنس کشــی در جنگل، 
عملیات بهداشــتی و پرورشــی و عملیات حفاظتی انجام 
شد و مسائل فنی و حفاظتی را تجمیع کردیم که به تایید 
کمیته فنی و شــورای جنگل ها و مراتع و آبخیز سازمان 
جنگل ها رسید و به ادارات کل ابلاغ شد.وی درباره دلیل 

تاخیر اجرای طرح تنفس جنگل ها اظهار کرد: علت اصلی 
تاخیر اجرای طرح تنفس جنگل ها بحث تفصیلی مدیریت 
پایدار و کمبود اعتبارات بــود چرا که باید اعتبارات را به 
بخش حفاظت اختصــاص می دادیم بنابراین دچار کمبود 
اعتبارات شــدیم اما حالا این طرح با روال عادی در حال 
انجام اســت و امســال برای طرح هــای تفصیلی بیش از 
۸۰میلیارد تومان اعتبار اختصاص داده شده است و حتما 

طرح تنفس در تعدادی از ۱۰۴ حوزه انجام خواهد شد.
بیانی ادامه داد: بخش دیگر این تاخیر در اجرا ایجاد تغییر 
در طــرح بود که قراردادهای ما در ســال ۱۳۹۶ به اتمام 
نرســید و ما در این ســال قراردادها را لغو کردیم و این 
قضیه هم با توجه به شــرایط و توان اکولوژیک جنگل ها 
منطقــی بــود چراکه تــوان اکولوژیک جنگل هــا به آن 
حد نرســیده بود که بتوانیم از جنگل های شــمال چوب 
صنعتی برداشت کنیم اما امروزه با ارزیابی های انجام شده 
دریافتیم که شــرایط بهتر است.وی درباره مراحل اجرایی 
طرح تنفس جنگل ها اظهار کرد: در طرح تنفس جنگل ها، 
تهیه شــرح خدمات و ارائه دســتورالعمل و شیوه نامه ها 
برای اجرای طرح  بســیار زمان بر بود اما شــرح خدمات 
نیمه تفصیلی انجام و قرارداد با مشــاوران بســته شد که 
در مرحله تلفیق اســت. در سطح چهارحوزه و برنامه های 

اجرایی در حوزه های مختلف قرارداد بسته شد تا این طرح 
اجرا شود.قائم مقام معاونت جنگل درباره عملیات اجتناب 
ناپذیــر در جنگل های هیرکانی اظهارکــرد: فعالیت های 
اجتناب ناپذیری همچون مرمت جاده، فنس کشی،احیا و 
غنی سازی متوقف نشده است و به طور دائم در جنگل های 
هیرکانــی اجرا می شــوند و این جنگل ها بــه حال خود 
رها نشــده اند و طرح های حفاظتی در حال اجرا هستند. 
۳۰ قرارداد حفاظتی بســته شــده و از تیرماه به استان ها 
و ادارات کل ابلاغ شــده اســت و اجرا می شود.وی درباره 
مراحــل اجرایی طــرح تنفس جنگل ها گفــت: لایه های 
اطلاعاتی مختلفی همچون میزان بارندگی، خاک شناسی، 
زمین شناســی، ســیل، آب های زیرزمینی، لایه پوشش 
گیاهی، لایه مناطق بحرانی، لایه آتش سوزی،لایه حفاظت 
در قسمت هایی که باید حفاظتی باشد را بررسی می کنیم 
که نقشــه های هریک از این لایه های اطلاعاتی تهیه شده 
اســت تا به مرحلــه تلفیق برســد.بیانی در پایان تصریح 
کرد: خروجی تمامی فعالیت هایی که باید انجام شــود به 
دست آمده اســت و باید برنامه ها اجرا شــود که در این 
زمینه قراردادها بسته شده است و امسال نیز قراردادهای 
بیشــتری منعقد خواهد شــد تا بتوانیم در تمام حوزه ها 

برنامه های اجرایی داشته باشیم.

و  روانشناســی  نظــام  ســازمان  رئیــس 
مشــاوره کشــور با تاکید بر تاثیر قرنطینه و 
محدودیت هــای دو ســاله پاندمی کووید ۱۹ 
بر »تاخیر هویت« و یا شــکل گیری »هویت 
ناپایــدار« در دانش آموزان، گفت: با توجه به 
حضور بیشتر دانش آموزان در فضای مجازی 
طی دو ســال اخیر و در عین حال شــایعات 
موجود در این فضا که بر ذهن و روان و رفتار 
دانش آموزان اثر می گذارد، نسبت به گسست 
نسلی و هویت ناپایدار در نوجوانان هشدار داد.
به گزارش ایسنا، دکتر محمد حاتمی با اشاره 
به توقف رشــد و تحول جسمانی، شناختی، 
عاطفــی، رفتاری و... دانــش آموزان طی دو 
ســال محدودیت های حاصل از پاندمی کووید 
۱۹، درباره راهکارهای مقابله با عوارض روانی 
کرونا خطاب بــه معلمیــن و والدین دانش 
آموزان گفت: طی دو سال وقفه حضور دانش 
آموزان در مدرســه ها، تمام ســوالات دانش 
آموزان مطرح و به آنها پاسخ داده نشد . لازم 
است معلمین در ارتباط مجازی خود با دانش 
انگیزه پرســش گری را ایجاد کنند.  آموزان، 
ممکن اســت طی این دو سال دانش آموزان 
خودشان ســوالی نپرسیده باشــند و این ما 
هستیم که باید در بچه ها انگیزه پرسش گری 
ایجاد کنیم زیرا اگر به این سوالات پاسخ داده 
نشــود ممکن است دانش آموزان با تاخیر در 
هویت و یا هویت ناپایدار مواجه شوند.وی در 

ادامه با اشــاره به اینکه دوران نوجوانی زمان 
شــکل گیری هویت افراد است و اگر عوامل 
تاثیر گذار برای شــکل گیــری هویت وجود 
نداشته باشند ممکن است نوجوان با »تاخیر 
هویت« یا »هویــت ناپایدار« مواجه شــود، 
افزود: با توجه به اینکه طی دو سال قرنطینه 
اخیر، دانش آموزان با محدودیت هایی مواجه 
بودند و حضور در مدرســه را تجربه نکردند، 
ایــن احتمال وجود دارد کــه نوجوانان دچار 
تاخیــر در هویــت و یا هویت ناپایدار شــده 

باشند.
به گفته حاتمی، »هویت« رابطه مستقیمی با 
پاسخ به سوالات نوجوان درباره خود و جهان 
هســتی دارد و اگر نوجوان پاسخ خوبی برای 
این ســوالات دریافت نکند دچار خلاء ذهنی 
شــده و این خلاء ذهنی می توانــد به ایجاد 
هویت ناپایدار در او بیانجامد. رئیس سازمان 
نظام روانشناسی و مشــاوره کشور از والدین 
خواســت: اگر در فرزند خود علائم جسمانی 
نظیر مشــکلات خواب، انزوا طلبی، مشــکل 
در ارتباط بــا دیگران، رفتارهــای اجتنابی، 
مشکلات اشتها و یا سوء برداشت های فکری 
و شــناختی مشــاهده کردند حتما مساله را 
جدی گرفته و از  روانشناســان کمک گیرند.
حاتمی در عین حال به ایــن نکته نیز تاکید 
کرد که اگر این نشــانه ها زودگذر باشــند از 
نظر روانشناســان مســاله پیش آمده جدی 

نیســت؛ اما در صورت تداوم این نشانه ها به 
طوری که در عملکرد روزانه نوجوان اختلالی 
ایجاد شود، مساله جدی است و باید ارزیابی 
شود.این اســتاد دانشــگاه که در برنامه ای 
تلویزیونی ســخن می گفت در ادامه به تاثیر 
شــایعات موجود در فضای مجازی و بمباران 
اطلاعاتی بر هویت نوجوانان نیز اشــاره کرد 
و توضیــح داد: خانواده ها و معلمین باید این 
امر را مدیریت کنند چراکه این شــایعات بر 
رشد روانی، اجتماعی، شناختی و... نوجوانان 
بســیار اثر گذار اســت. کودک و نوجوان این 
شــایعات را جدی گرفته و واقعی می پندارد 
و از ایــن رو این شــایعات می توانند بر روی 
ذهن و رفتار آنها تاثیر بگذارند. باید به دانش 
آموزان یاد داد فضای مجازی هم محل تهدید 
و هم محل فرصت اســت و بایــد از این فضا 
به درستی اســتفاده کرد. این امر باید توسط 
خانواده ها نظارت و آموزش داده شــود. دامنه 
پذیرش نوجوانان از گروه های مرجع بســیار 
بالا اســت و اگر این مسائل توسط گروه های 
مرجع نظیر والدیــن و معلمین آموزش داده 

شود حتما پذیرفته می شود.
وی بــا بیان اینکه شــایعاتی کــه در فضای 
مجــازی ایجــاد می شــود بســیار تخریب 
کننده اســت و باید فکر جدی برای این امر 
درســطح ملی و خانوادگی شود، اظهار کرد: 
این شــایعات می توانند گسست نسلی ایجاد 

کنند و ما نســبت به این امر نگران هســتیم 
چراکه  نسل آینده کشور در دست نوجوانان 
است. اگرچه همکاران ما در وزارت آموزش و 
پرورش در این راستا بسیار زحمت می کشند 
اما باید فعالیت ها برای تبیین نحوه اســتفاده 
صحیح از فضای مجازی گســترده تر شــده 
و توســط برنامه »شــاد« نحوه اســتفاده از 
فضای مجــازی برای دانش آمــوزان تبیین 
شــود.حاتمی در بخش دیگر ســخنان خود 
درباره انگیزه دانش آمــوزان برای حضور در 
مدرسه با توجه به شرایط پاندمی کووید ۱۹، 
تصریح کرد: ارزیابی های ما در ســازمان نظام 
روانشناسی و مشاوره کشور نشان می دهد که 
متاســفانه وحشــت حاصل از کرونا منجر به 
ایجاد ترس در برخی دانش آموزان شده و این 
ترس بر روی انگیزه بچه هــا برای حضور در 
مدســه اثر منفی گذاشته است.وی ادامه داد: 
در این راســتا ما از همان ابتدای همه گیری 
به آموزش و پرورش پیشــنهاد دادیم که در 
ایامی که با پیک کرونا مواجه نیستیم شرایط 
حضور محدود تعــدادی از دانش آموزان در 
مدرســه برای ارتباط و تعامل بــا معلمان و 
در عین حال بــا حفظ کامــل پروتکل های 
بهداشــتی و ســلامت روان را فراهم کنند. 
درواقع با توجه به شــرایط حــال حاضر باید 
برای دانش آموزان انگیزه حضور در مدرســه 
را ایجاد کنیــم که مهم تریــن عامل ایجاد 

این انگیزه، ایجاد آرامش درون خانه اســت.
رئیس ســازمان نظام روانشناســی و مشاوره 
کشور تاکید کرد که والدین باید تلاش کنند 
حداکثر آرامش را بــرای فرزندان خود ایجاد 
کنند. والدین می توانند با درک دانش آموزان 
فضــای همدلی میان خــود و فرزندان ایجاد 
کرده که این ارتباط بین پدر و مادر و فرزندان 
می تواند با انجام فعالیتهای مشترک در درون 
خانواده شــکل گیرد. حتی اعضا خانواده در 
شــرایط فعلی می توانند در فضاهای باز با هم 
فعالیت و بازی هایی داشته باشند.وی معتقد 
اســت که اگر آرامش را درون خانواده ایجاد 
کنیم انگیزه حضور در مدرسه نیز برای بچه ها 
ایجاد شده و در عین حال اثر پذیری فرزندان 
از نظرات والدین نیز بیشــتر می شود. اگر جو 
موجود در خانواده متشنج باشد، میل و انگیزه 
دانش آمــوزان نیز برای حضور در مدرســه 
کمتر می شود.رئیس سازمان نظام روانشناسی 
و مشاوره کشــور همچنین در پایان سخنان 
خود خطاب بــه والدین و معلمین این را هم 
گفت که در شرایط فعلی باید نسبت به دانش 
داشته  بیشــتر  مسئولیت  احســاس  آموزان 
و بــه این نکتــه توجه کنند کــه اگر فضای 
آرامــی درون خانواده ایجاد نشــود و حضور 
در مدرســه برای دانش آمــوزان لذت بخش 
 نباشــد، آموزش به دانش آمــوزان اثر بخش

 نخواهد بود.


